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Životopis 

 

Adresa:    Mgr. Slavomír Sabol 

                Hlavná 137, 080 01 Prešov 

                e-mail: biskup@vychodnydistrikt.sk  

Dátum a miesto narodenia: 10.10.1967 v Kukovej (okr. Svidník) 

Rodinné zázemie: Vyrastal som v evanjelickej a.v. rodine; Otec neb. Andrej Sabol, matka 

Mária, r. Vašková, ako posledný zo siedmich súrodencov. 

Manželka: Mgr. Ľubica, r. Kožlejová (sobáš r.1990) – zástupkyňa riaditeľa pre MŠ na 

Evanjelickej spojenej škole v Prešove. 

Deti: Samuel, študent 2. roč. Evanjelickej bohosloveckej fakulty UK v Bratislave. 

         Lýdia a Lea, študentky na Evanjelickom kolegiálnom gymnáziu v Prešove. 

Vzdelanie:  základné: ZŠ Kuková a ZŠ Kračúnovce (1973 – 1981) 

stredoškolské: Gymnázium Giraltovce (1981 – 1985) 

vysokoškolské: Slovenská evanjelická bohoslovecká fakulta (1985-1990) 

postgraduálne: Evanjelická teologická fakulta KMÚ Lipsko (1988-1989) 

Evanjelická teologická fakulta LMU Mníchov (1990-1991) 

Doplnkové pedagogické štúdium na Filozofickej fakulte Prešovskej univerzity ( 1997-

1999) 

Práca:  

Ordinovaný: v CZ Poprad – Matejovce biskupom Júliusom Filom st. (1990)                

Zamestnávateľ: GBÚ ECAV na Slovensku (1990 po súčasnosť) 

Pôsobenie v ECAV: Cirkevný zbor Ochtiná – kaplán (1990) 

                Cirkevný zbor Chmeľov – farár (1991-1997) 

                Cirkevný zbor Bystré – farár (konsenior ŠZS) (1997-2007) 

                Východný dištrikt – biskup VD ECAV (od r.2008) 

Ďalšia služba v cirkvi: v minulosti: Predseda ZED (2006-2008); Predseda 

Bohoslužobného výboru (2005-2009) 

v súčasnosti: Generálny presbyter, člen Bohoslužobného výboru, člen Vieroučného 

výboru, člen Predstavenstva Tranoscia, a. s. 

Ocenenie: Cena Prešovského samosprávneho kraja za šírenie myšlienok náboženskej 

tolerancie, duchovnú prácu s mládežou a ochranu tradičných rodinných hodnôt (udelilo 

zastupiteľstvo PSK v r.2011) 

PC znalosti: Word, Excel, Powerpoint 

Jazyková zdatnosť: Nemecký jazyk – aktívne; Ruský jazyk – mierne pokročilo 

Záujmy: praktická teológia, knihy, šport, hudba, príroda 

Vodičský preukaz:  skupina B 

 

Volebný program 
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Som vďačný Pánu Bohu za šesťročnú skúsenosť služby vo funkcii biskupa VD. Pri všetkej 

svojej ľudskej nedokonalosti snažil som sa ju podľa svojho najlepšieho vedomia 

a svedomia konať verne a s láskou voči Bohu i cirkvi. Ona je teraz pre mňa vychodiacim 

stanoviskom pri písaní týchto riadkov, ktorými sa nanovo uchádzam o post biskupa VD.  

     Úrad biskupa chcem plniť v svetle Božieho slova tak, ako ma k tomu zaväzujú 

cirkevnoprávne predpisy našej cirkvi (najmä CÚZ 1/93 čl.43). Spoločne s ordinovanými 

i neordinovanými chcem s pomocou Božou budovať zdravo fungujúcu cirkev podľa 

biblického vzoru. Nezmenil som názor spred šiestich rokov tvrdiac, že budovať cirkev 

znamená posilňovať jej spoločenstvo (koinonia), povzbudzovať ju k svedectvu (martýria) 

a k službe (diakonia).  

     Spoločenstvo funguje iba vtedy, keď tí, ktorí do neho patria, vedia, čo majú spoločné. 

To tvorí ich identitu. Identita veriaceho spoločenstva vychádza z Písma a je zakotvená 

v učení cirkvi. Ono dáva brehy toku viery, ktorá vyviera z biblického prameňa. Absencia 

brehov znamená, že sa rieka viery rozleje, ale podobným nebezpečím je, keď brehy máme, 

ale zúžili sme ich tak, že sme vytvorili hrádzu pre prúd rieky.  Pre našu cirkev sú 

nebezpeční bezbrehí kresťania, ktorým značka ECAV nič nehovorí, ako aj tí, ktorí si 

masku ECAV dennodenne nasadzujú, ale srdcom sú jej odkazu už dávno vzdialení. Vidiac 

tieto tendencie v našej ECAV, chcem klásť dôraz na čistotu učenia, aby cirkev bola 

zbudovaná na apoštolskom učení, ako sa ho snažili vyjadriť otcovia vo 

vierovyznávačských knihách našej cirkvi. K tomu cieľu chcem naďalej organizovať 

Dištriktuálne pastorálne konferencie kňazov a pripravovať pôstne a adventné kázňové 

prípravky. Ako novú možnosť chcem vytvoriť priestor pre viacdňové Duchovné cvičenia 

pre kňazov. 

     Okrem identity sú v spoločenstve dôležité vzájomné vzťahy. Pre ich budovanie chcem 

vo funkcii biskupa ponúknuť všetkým veriacim otcovský láskavý prístup a spravodlivosť 

v rozhodovaní. Pre budovanie vzťahov medzi kňazmi chcel by som v spolupráci so 

seniorátmi organizovať stretnutia farárskych rodín. 

    Spoločenstvo musí vedieť liečiť to, čo je zlé, čo mu spôsobuje bolesť. Preto nechcem 

zabúdať na vykonávanie cirkevnej disciplíny. Tu je možné konať iba spoločne, kde sa 

všetci naučíme brať zodpovednosť za svoju cirkev a nebudeme zakrývať hriech. Niekedy 

sme smutní z niektorých situácii v cirkvi, ale pamätajme „kde nieto žalobcu, nieto ani 

sudcu“. Očisťovanie cirkvi je spoločnou úlohou všetkých nás. 

     Chýba nám vzájomný rešpekt na všetkých úrovniach správy cirkvi, čo sťažuje jej 

riadenie. Ten nie je iba dôsledkom protestantského génu, ale úpadok vzájomnej dôvery. Tá 

sa nedá nanútiť. Ona sa rodí z transparentnosti, vzájomnej spolupráce, 

čestnosti,  hovorenia pravdy a pokory pred Bohom. Tieto cnosti sa budem snažiť s Božou 

pomocou naďalej napĺňať vo svojej službe a volať k nim aj iných. 

     V našej cirkvi všeobecne chýba solidárnosť. Skúsenosť hovorí, že veriaci radi 

podporia, ak ide o konkrétny projekt pomoci a dostávajú spätnú väzbu o použití 

prostriedkov. Takéto projekty sa budem snažiť vytvárať a ich presadzovať. Taktiež budem 

podporovať využívanie finančných prostriedkov z projektov Európskej únie a nášho štátu, 

čo sa v minulosti už podarilo (Staré evanjelické kolégium a naše školy) a verím, že 

budeme úspešní aj v budúcnosti. Východný dištrikt začal s obnovou budovy bývalého 

internátu na Jarkovej ulici (účel ubytovací) a čaká ho ešte rekonštrukcia budovy na ulici 

Baštovej (diakonický cieľ). 

     Pre biblickú cirkev bolo charakteristické svedectvo (martýria). Cirkev napredovala, 

lebo mala obetavých svedkov, martýrov, vyznávačov Kristovej pravdy. Bez obetavého 

svedectva, ktoré je prirodzenou odpoveďou na Kristom ponúknutú milosť, to nepôjde ani 

dnes. Potrebujeme byť svedkami v svojich rodinách, v ktorých sa prestalo duchovne žiť. 



Nesmieme zabudnúť na duchovnú výchovu v našich cirkevných zboroch na DSB, 

dorastoch mládežiach, biblických hodinách. K tomu vnútromisijnému svedectvu VD 

napomáhal školením učiteľov DSB, vydávaním materiálov pre DSB, pre tábory s deťmi, 

adventný kalendár pre deti i vzdelávacím projektom „Timotej“ pre mladých. V rámci 

celej  ECAV napomáhame k vytvoreniu materiálu pre domáce pobožnosti v rodinách. 

Chceli by sme prísť s novou ponukou materiálu pre dorast a mládež. Dištriktuálny deň 

a najmä neustále rastúce Misijné dni chcú byť povzbudením veriacich k vydávaniu 

svedectva v dnešnej postmodernej dobe. Ak by bola vôľa v cirkvi, mohli by také podujatia 

pomocou internetového prenosu zasiahnuť zvesťou oveľa väčší počet ľudí. O to sa chcem 

osobne zasadiť. Cirkev musí vydávať svedectvo aj smerom vonku, lebo nie je tu pre samu 

seba. Pre tento rozmer vonkajšej misie nemáme vytvorené spoločné pravidlá. Chcel by 

som byť pri ich vytváraní nápomocný. Úžasný priestor misie je na našich školách. Som 

vďačný pánu Bohu, že sa nám podarilo prinavrátiť cirkvi budovu Nového evanjelického 

kolegiálneho gymnázia v Prešove, dostať do vlastníctva budovy ESŠ v Liptovskom 

Mikuláši a zrekonštruovať budovu Základnej školy biskupa Jura Janošku, založiť 

Evanjelickú základnú školu s materskou školou v Prešove a Gymnázium v Martine. 

Budem sa zasadzovať o to, aby na našich školách dochádzalo ku kvalitnému evanjelicko-

kresťanskému vzdelávaniu žiakov. 

     Služba (diakonia) je ovocím našej viery.  Bolo by potrebné, aby sa v tejto oblasti naša 

viera viacej odprezentovala. Nie sú k tomu vždy potrebné peniaze, ale skôr ochota. Najmä 

na zborovej úrovni sa dá urobiť oveľa viac, ako konáme.   V Zbore biskupov pripravujeme 

projekt nemocničných farárov. V cirkvi veľmi postrádame projekt práce so slabými 

sociálne odkázanými rodinami, rozvedenými a bezdomovcami. Na túto oblasť by som 

v spolupráci s celou ECAV a s Evanjelickou diakoniou chcel položiť akcent. 

     Všetko, čo človeka stretne vo funkcii biskupa, a čo dáva priestor pre jeho sny sa nedá 

dať na papier, a asi to ani nie je žiaduce. Dôležité je, aby všetko konal s láskou, pokorou 

a vo vernosti Tomu, ktorý ho do služby povolal. Tieto atribúty nie sú prirodzenou výbavou 

človeka, ale darom od Boha. Preto vás prosím o vaše modlitby, aby mi Boh udelil tieto 

dary pre akúkoľvek funkciu v cirkvi, ktorú budem z Jeho milosti konať.                 

                                 

 


